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JEZ.001.11.2023                                            

Protokół 

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa 

w dniu 09 listopada 2023 r.  

 

OTWARCIE POSIEDZENIA 
 
Posiedzenie prowadziła dr hab. Leonarda Mariak, prof. US – przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu 

Językoznawstwa. Posiedzenie odbyło się stacjonarnie z wykorzystaniem systemu do głosowania Rada24. 

Przewodnicząca powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa.  

Na spotkanie Rady Naukowej została zaproszona dyrektorka IJ dr hab. Jolanta Mazurkiewicz-Sokołowska,  

prof. US. Po stwierdzeniu kworum i sprawdzeniu listy obecności poprzez system Rada24 przewodnicząca 

otworzyła posiedzenie Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa. Lista obecności ujęta w protokole z systemu 

Rada24 stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

1. Przewodnicząca Rady Naukowej zgłosiła wniosek o zatwierdzenie porządku obrad. 

Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr hab. Anna Sulikowska odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa jednogłośnie przyjęła porządek obrad. Stanowi  

on załącznik do oryginału protokołu.  

     
SPRAWY NAUKOWE  

2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rozprawy doktorskiej mgr Klaudii Elżbiety Dacy i dopuszczenia jej 

do publicznej obrony. 

Przewodnicząca RN poinformowała, że doktorantka zdała wszystkie wymagane egzaminy doktorskie oraz 

otrzymała od recenzentek pozytywne recenzje. Publiczna obrona rozprawy doktorskiej mgr Klaudii Elżbiety Dacy  

została zaplanowana na 30 listopada br., o godz. 12.00 w sali nr 2 (al. Piastów 40, bud. nr 5).  

Nad wnioskiem przeprowadzone zostały elektroniczne głosowania tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr hab. Anna Sulikowska odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ podjęła uchwałę nr 47/2023 w sprawie przyjęcia 

rozprawy doktorskiej mgr Klaudii Elżbiety Dacy i dopuszczenia jej do publicznej obrony.   

Przewodnicząca dodała, że zgodnie z wymogami zawiadomienie o publicznej obronie rozprawy doktorskiej 

zostanie umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dotyczącej 

wniosku o przeprowadzenie postępowania nostryfikacyjnego dyplomu ukończenia studiów za granicą 

Pani Iryny Penzy. 

Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dr hab. Leonarda Mariak, prof. US przedstawiła 

członkom Rady przekazany przez dziekana Wydziału Humanistycznego dr. hab. Krzysztofa Nerlickiego, prof. US 

do Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa wniosek pani Iryny Penzy w sprawie nostryfikacji dyplomu magistra 

XE nr 40129502 wydanego 25 maja 2011 r. przez Chersoński Uniwersytet Państwowy w Chersoniu (Ukraina), 
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nadającego tytuł zawodowy wykładowcy języka angielskiego i literatury zagranicznej; nauczyciela języka 

niemieckiego wraz z pozytywną Uchwałą  nr 100/XXXVII/2023 Rady Dydaktycznej Wydziału Humanistycznego  

z dnia 26 października 2023 r. w sprawie wystąpienia do rektora o uznanie dyplomu pani Iryny Penzy ukończenia 

studiów za granicą za równoważny odpowiedniemu polskiemu dyplomowi i tytułowi zawodowemu.  

Przewodnicząca wyjaśniła, że zgodnie z § 2 ust. 9 Zarządzenia nr 192/2020 Rektora Uniwersytetu Szczecińskiego  

z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie nostryfikacji dyplomów ukończenia studiów za granicą oraz potwierdzania 

ukończenia studiów na określonym poziomie Rada Naukowa jest zobowiązana do zaopiniowania wniosku  

o przeprowadzenie postępowania nostryfikacyjnego dyplomu ukończenia studiów za granicą pani Iryny Penzy. 

Przewodnicząca odczytała członkom rady treść Uchwały nr 100/XXXVII/2023 Rady Dydaktycznej Wydziału 

Humanistycznego Uniwersytetu Szczecińskiego z dnia 26 października 2023 r., z której wynika, że Rada 

Dydaktyczna Wydziału Humanistycznego Uniwersytetu Szczecińskiego poparła opinię Komisji powołanej przez 

dziekana Wydziału Humanistycznego do formalnej i merytorycznej oceny wniosku p. Iryny Penzy i wystąpiła  

do rektora Uniwersytetu Szczecińskiego o uznanie dyplomu p. Iryny Penzy za równoważny odpowiedniemu 

dyplomowi i tytułowi zawodowemu. Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa zapoznała 

członków rady z protokołem komisji powołanej do oceny formalnej i merytorycznej wniosku o wszczęcie 

postępowania nostryfikacyjnego, z którego wynika, że mimo odmiennego tytułowania niektórych przedmiotów oraz 

braku informacji o uzyskanych efektach uczenia się, komisja wykazała dużą zbieżność w zakresie programu 

studiów, uprawnień zawodowych oraz realizowanych praktyk. Głos w dyskusji zabrała prof. Hanna Pułaczewska – 

członkini Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa, która zwróciła uwagę na zawartość złożonej dokumentacji. 

Wynika z niej, że p. Iryna Penza nie pisała pracy magisterskiej, co jest obligatoryjnym wymogiem kształcenia w 

Polsce, nie załączyła również dokumentów potwierdzających poziom znajomości języka angielskiego. W trakcie 

dyskusji członkowie Rady uznali, że braki te budzą ich wątpliwości i powinny zostać wyjaśnione w toku dalszego 

postępowania. W ocenie członków Rady brak pracy magisterskiej stanowi zasadniczą przeszkodę i jest sprzeczny 

z polskimi przepisami. Po wysłuchaniu wszystkich argumentów członków Rady przewodnicząca Rady Naukowej 

Instytutu Językoznawstwa zarządziła elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr hab. 

Anna Sulikowska odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ negatywnie zaopiniowała wniosek podejmując uchwałę nr 

48/2022 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniosku o przeprowadzenie postępowania nostryfikacyjnego 

dyplomu ukończenia studiów za granicą pani Iryny Penzy.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dotyczącej 

wniosku o przeprowadzenie postępowania nostryfikacyjnego dyplomu ukończenia studiów za granicą 

Pani Tetiany Havryliuk.  

Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dr hab. Leonarda Mariak, prof. US przedstawiła 

członkom rady przekazany przez dziekana Wydziału Humanistycznego dr. hab. Krzysztofa Nerlickiego, prof. US 

do Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa wniosek pani Tetiany Havryliuk w sprawie nostryfikacji dyplomu 

specjalisty BK nr 43703752 wydanego 30 maja 2012 r. przez Drohobycki Państwowy Uniwersytet Pedagogiczny 

im. Iwana Franki (Ukraina), który potwierdza nabycie kwalifikacji filologa, nauczyciela języków angielskiego  

i polskiego oraz literatury powszechnej wraz z pozytywną Uchwałą  nr 101/XXXVII/2023 Rady Dydaktycznej 
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Wydziału Humanistycznego z dnia 26 października 2023 r. w sprawie wystąpienia do rektora o uznanie dyplomu 

pani Tetiany Havryliuk ukończenia studiów za granicą za równoważny odpowiedniemu polskiemu dyplomowi  

i tytułowi zawodowemu.  Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa wyjaśniła, że zgodnie  

z § 2 ust. 9 Zarządzenia nr 192/2020 Rektora Uniwersytetu Szczecińskiego z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

nostryfikacji dyplomów ukończenia studiów za granicą oraz potwierdzania ukończenia studiów na określonym 

poziomie Rada Naukowa jest zobowiązana do zaopiniowania wniosku o przeprowadzenie postępowania 

nostryfikacyjnego dyplomu ukończenia studiów za granicą pani Tetiany Havryliuk. 

Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa odczytała członkom Rady treść Uchwały  

nr 101/XXXVII/2023 Rady Dydaktycznej Wydziału Humanistycznego Uniwersytetu Szczecińskiego z dnia  

26 października 2023 r., z której wynika, że Rada Dydaktyczna poparła opinię Komisji powołanej przez dziekana 

Wydziału Humanistycznego do formalnej i merytorycznej oceny wniosku p. Tetiany Havryliuk i wystąpiła do rektora 

Uniwersytetu Szczecińskiego o uznanie dyplomu p. Tetiany Havryliuk za równoważny odpowiedniemu dyplomowi 

i tytułowi zawodowemu magistra filologii angielskiej. Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa 

zapoznała członków rady z protokołem komisji powołanej do oceny formalnej i merytorycznej wniosku o wszczęcie 

postępowania nostryfikacyjnego, z którego wynika, że mimo odmiennego tytułowania niektórych przedmiotów oraz 

braku informacji o uzyskanych efektach uczenia się, komisja wykazała dużą zbieżność w zakresie programu 

studiów, uprawnień zawodowych oraz realizowanych praktyk. Komisja nie zajęła natomiast stanowiska w sprawie 

uprawnień do wykonywania zawodu nauczyciela języka polskiego jako obcego w związku z tym, że na Wydziale 

Humanistycznym US nie jest prowadzony kierunek kształcenia dający uprawnienia do nauczania języka polskiego 

jako obcego.  Głos w dyskusji zabrała prof. Hanna Pułaczewska – członkini Rady Naukowej IJ i zwróciła uwagę na 

zawartość złożonej dokumentacji, z której wynika, że p. Tetiana Havryliuk nie pisała pracy magisterskiej, co jest 

obligatoryjnym wymogiem kształcenia w Polsce, nie załączyła również dokumentów potwierdzających poziom 

znajomości języka angielskiego.   W trakcie dyskusji członkowie Rady uznali, że braki te budzą ich wątpliwości i 

powinny zostać wyjaśnione w toku dalszego postępowania. W ocenie członków Rady brak pracy magisterskiej 

stanowi zasadniczą przeszkodę i jest sprzeczny z polskimi przepisami.  

Po wysłuchaniu wszystkich argumentów członków Rady przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu 

Językoznawstwa zarządziła elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr hab. Anna 

Sulikowska odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym załącznik 

do oryginału protokołu.  

Rada Naukowa IJ negatywnie zaopiniowała wniosek podejmując uchwałę nr 49/2022 w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej wniosku o przeprowadzenie postępowania nostryfikacyjnego dyplomu ukończenia studiów za granicą 

pani Tetiany Havryliuk.  

 

SPRAWY ORGANIZACYJNE I OSOBOWE  

W sprawach organizacyjnych i osobowych przewodnicząca przekazała głos dyrektorce IJ dr hab. Jolancie 

Mazurkiewicz-Sokołowskiej, prof. US. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dotyczącej 

projektu planu rzeczowo-finansowego działalności badawczej w Instytucie Językoznawstwa na rok 2024.  
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Dyrektorka IJ poinformowała, że subwencja na utrzymanie potencjału badawczego została zachowana  

na takim samym poziomie jak w zeszłym roku i wynosi 157 500 zł. Rezerwa rektora wynosi 215 038 zł i jest  

do dyspozycji Instytutu na potrzeby związane z postępowaniami awansowymi. 

Dyrektorka IJ dr hab. Jolanta Mazurkiewicz-Sokołowska, prof. US wyjaśniła, że w subwencji na utrzymanie 

potencjału badawczego są uwzględnione m. in. środki na wynagrodzenia osobowe, publikacje naukowe, 

organizacje konferencji, na krajowe i zagraniczne wyjazdy konferencyjne, opłaty konferencyjne pracowników, 

tłumaczenia artykułów, szkolenia pracowników, wynagrodzenia dotyczące dodatków zadaniowych, materiały 

biurowe i środki czystości. Dyrektorka oznajmiła, że Instytut posiada środki na przedsięwzięcia naukowe, dlatego 

zachęca pracowników Instytutu do korzystania z tych funduszy.  

Wobec braku uwag nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca 

komisji skrutacyjnej dr hab. Anna Sulikowska odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu 

Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ pozytywnie zaopiniowała wniosek, 

podejmując uchwałę nr 50/2023 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu planu rzeczowo-finansowego 

działalności badawczej w Instytucie Językoznawstwa rok 2024. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dotyczącej 

utworzenia dwóch nowych etatów dydaktycznych na stanowisko wykładowcy w Instytucie 

Językoznawstwa. 

Dyrektor IJ wyjaśniła, że prośba o utworzenie nowych etatów dydaktycznych na stanowisko wykładowcy dotyczy 

anglistyki i iberystyki w związku z brakami kadrowymi i dużą liczbą nadgodzin na tych kierunkach.  

Członkowie Rady Naukowej podjęli dyskusję na temat zasadności zatrudniania pracowników na stanowiska 

dydaktyczne. W wyniku dyskusji poprosili przewodniczącą Rady Naukowej i dyrektorkę Instytutu Językoznawstwa 

o zaproszenie na kolejne posiedzenie RI dziekana Wydziału Humanistycznego dr. hab. Krzysztofa Nerlickiego, 

prof. US. Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej dr hab. Anna Sulikowska odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu 

Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ pozytywnie zaopiniowała wniosek, 

podejmując uchwałę nr 51/2023 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia dwóch nowych etatów 

dydaktycznych na stanowisko wykładowcy w Instytucie Językoznawstwa. 

 

POZOSTAŁE SPRAWY 

7. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Rady Naukowej z dnia 12 października 2023 r.   

Przewodnicząca RN poprosiła o zatwierdzenie protokołu posiedzenia RN z dnia 12.10.2023 r. Protokół był 

przesłany wraz z porządkiem obrad. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Nad wnioskiem przeprowadzone zostało 

elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr hab. Anna Sulikowska odczytała wyniki 

głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada 

Naukowa jednogłośnie zatwierdziła protokół posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa z dnia  

12 października 2023 r.  

8. Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

9. Komunikaty przewodniczącej Rady Naukowej. 
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Przewodnicząca przekazała, że najbliższe posiedzenie RN odbędzie się 14 grudnia br. i poprosiła członków  

o obecność na spotkaniu.  

10. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca dr hab. Leonarda Mariak, prof. US zamknęła posiedzenie Rady Naukowej Instytutu 

Językoznawstwa. 

 
 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                              
mgr Katarzyna Orłowska 

 
 

dr hab. Leonarda Mariak, prof. US  
Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa  

/podpisano podpisem kwalifikowanym elektronicznym/ 
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